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REVISTA PRESEI 

 

 

 Președintele Klaus Iohannis, despre posibilitatea respingerii OUG care 

eșalonează creșterea alocațiilor pentru copii: Banii se pot împărți atunci când 

îi ai. Ei (PSD) știu că banii nu sunt. Suntem în criză economică. Și atunci, ca 

să vii în parlament să dărâmi actele normative care totuși gestionează banii 

care au rămas mi se pare că poate fi citit numai într-o cheie electoralistă. Este 

pur și simplu o chestiune de iresponsabilitate. 

Declarațiile președintele Klaus Iohannis au avut loc după o videoconferință cu 

liderii UE, în care au discutat despre situația din Belarus. Șeful statului a subliniat 

că fraudarea alegerilor și reprimarea violentă a protestelor din capitala Minsk nu 

pot fi lăsate fără răspuns din partea UE și că trebuie luate măsuri suplimentare din 

partea Uniunii, cum ar fi impunerea de sancțiuni împotriva celor responsabili. 

Șeful statului s-a referit și la moțiunea de cenzură inițiată de PSD, pe care o 

consideră „neavenită”. „Dacă țara e cuprinsă de pandemie și de criză economică, 

nu vii din opoziție să depui moțiune de cenzură. PSD nu este doar cinic, este și 

iresponsabil. PSD vrea să arate propriilor alegători că mai e acolo” a adăugat 

acesta. 

Întrebat despre deschiderea școlilor, despre ce le-ar transmite părinților care nu vor 

să completeze declarația pe proprie răspundere, pentru accesul copiilor în școală, 

șeful statului a declarat: „În toți anii în care am fost la catedră, am constatat o 

preocupare a părinților pentru copiii lor. Au partea lor de răspundere. Îi încurajez 

pe toți să-și trimită copiii la școală, dacă sunt sănătoși. Dacă nu sunt sănătoși, să-i 

țină acasă și să consulte medicul de familie. Nu trebuie să căutăm soluții 

sofisticate birocratice, fiecare trebuie să-și asume rolul care-i revine”. 

Principalele declarații: 

 Reprimarea violentă a protestelor din Belarus nu poate fi lăsată fără răspuns 

din partea UE. Am solicitat încetarea reprimării protestele și eliberarea celor 

arestați 
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 Trebuie luate măsuri suplimentare din partea UE, așa cum ar fi adoptarea 

unor sancțiuni. 

 Dialogul este singura soluție pentru rezolvarea problemelor. Este extrem de 

importantă inițierea unui dialog între autorități, opoziție și reprezentanți ai 

protestatarilor. Trebuie susținute aspirațiile cetățenilor pentru democrație și 

libertate. 

Despre situația din Mali: 

 Avem acolo un efectiv de 120 de militari români, care sunt în siguranță în 

acest moment, în ciuda tensiunilor din zonă, create de lovitura de stat. 

Urmărim evenimentele și suntem pregătiți să acționăm, dacă va fi nevoie. 

Sesiune de întrebări și răspunsuri: 

Î: Ce veți face în situația în care PSD va propune un premier tehnocrat? 

KI: Mi se pare neavenită moțiunea de cenzură. Dacă țara e cuprinsă de pandemie și 

de criză economică, nu vii din opoziție să depui moțiune de cenzură. PSD nu este 

doar cinic, este și iresponsabil. PSD vrea să arate propriilor alegători că mai e 

acolo. PSD caută soluții pentru baronii care sunt deconectați de la resursele publice 

și probabil suferă. Pe lângă asta există dubii în legătură cu constituționalitatea 

acestui demers. Nu s-a depus niciodată moțiune de cenzură în vacanță 

parlamentară. După părerea mea, moțiunea este clar neavenită. Vom vedea dacă 

este neconstituțională sau nu. Despre trecerea din sesiunea extraordinară în 

sesiunea ordinară, specialiștii trebuie să analizeze constituționalitatea unui astfel de 

demers. După părerea mea este un gest politic iresponsabil de uz intern pentru 

PSD. 

Î: În momentul de față, există o divergentă între parlament și guvern în legătură cu 

majorarea punctului de pensie cu 40% și dublarea alocațiilor. Cum acționați ca 

mediator pentru punerea în aplicare a legilor pe care le-ați promulgat? 

KI: Nimeni nu și-a dorit o epidemie, o criză economică. Evident că toată lumea își 

dorește bani mai mulți. Însă trebuie să existe acești bani. Nu poți împărți bani care 

nu există. Evident că dacă România intră în criză economică este clar că nu se pot 

mări cheltuielile.  
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Totuși, eu am spus de la bun început și mă bucur că în PNL s-au găsit politicieni cu 

aceeași părere, nu putem să lăsăm categoriile cele mai vulnerabile, copii și 

pensionari, să plătească nota de plată. Am solicitat Guvernului să găsească soluții 

să le majoreze, atât cât se poate. Iată, au venit cu soluția majorărilor în etape, iar 

majorarea punctului de pensie se realizează, în condițiile în care majoritatea 

specialiștilor au spus că nu se poate. Este o majorare atât cât s-a putut acum. Când 

economia își va reveni se vor căuta soluții pentru majorări ulterioare. 

Î: Ca fost profesor, dacă un elev ar veni la dvs în timpul orei și v-ar spune că are 

coronavirus, cum ați reacționa? Considerați că MEN și MS ar fi putut veni mai 

devreme cu ghidul pentru începerea școlii? 

KI: Evident că atunci când un elev acuză probleme de sănătate, trebuie trimis la 

medic. Școala nu va începe ca de obicei, când toți s-ar fi adunat în curtea școlii, 

bucuroși. Nu se vor aduna, dar școala trebuie să înceapă, pentru că este inadmisibil 

să avem o generație pierdută. Situația de acum e diferită. Ministerul Educației 

lucrează împreuna cu Ministerul Sănătății la proiecte de regulament. Măsurile vor 

fi aprobate și făcute publice. Ele nu sunt complicate: Masca, distanța, igiena. 

Restul sunt chestiuni de specialitate – care școală se închide, care nu se închide, 

cum se procedează când un copil e bolnav, etc. 

Î: Există o nemulțumire foarte mare în sectorul HORECA. Există multe restricții, 

restaurantele sunt închise sau au program limitat, a existat și un protest azi. 

KI: Trebuie să admitem că este sectorul cel mai grav lovit de criza economică, 

cauzată de pandemie. Trebuie să venim cu scheme de ajutor, însă trebuie să avem 

în vedere că este vorba despre sănătatea întregii populații. Până nu intrăm în 

descreștere consistentă, noi măsuri de relaxare nu sunt posibile, dar în 

contrapartidă, guvernul va veni cu măsuri de sprijin economic. 

Î: În contextul consiliul extraordinar de azi, ce este pregătită UE să facă dacă Rusia 

va intra cu trupele în Belarus? 

KI: Nu considerăm că acest scenariu se va întâmpla. Singurele soluții sunt cele 

diplomatice. Toată lumea a declarat că este inadmisibilă o intervenție din exterior 

și nu ne așteptăm la o astfel de intervenție, din nicio parte. 
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Î: Ați fost profesor, ce le-ați transmite părinților care nu vor să completeze 

declarația pe proprie răspundere, pentru accesul copiilor în școală? 

KI: În toți anii în care am fost la catedră, am constatat o preocupare a părinților 

pentru copiii lor. Au partea lor de răspundere. Îi încurajez pe toți să-și trimită copiii 

la școală, dacă sunt sănătoși. Dacă nu sunt sănătoși, să-i țină acasă și să consulte 

medicul de familie. Nu trebuie să căutăm soluții sofisticate birocratice, fiecare 

trebuie să-și asume rolul care-i revine. 

Î: Medicii spun că multe focare de corona au apărut din zonele turistice. Ați merge 

la mare? 

KI: Cred că este bine ca românii să meargă în concediu, la munte, la mare, însă nu 

este o vară ca oricare altă vară. Trebuie să luăm măsuri simple de precauție: masca, 

distanța, igiena. Am citit un studiu care arată totuși că purtarea măștii pe scară 

largă poate să prevină până la 80% din infecții. Distanțarea este tot la fel de 

importantă. Deci, recomand românilor să meargă la munte, la mare, oriunde își 

doresc, dar să respecte aceste reguli, pentru a se proteja pe ei și pe ceilalți. 

Î: Dacă numărul de infectări ar crește exponențial în următoarea perioadă, credeți 

că ar mai oportună organizarea alegerilor în această toamnă? 

KI: Nu avem motive să credem că numărul de infectări va crește exponențial. Dar 

situația este fluidă. Din acest motiv nu pot să va spun nici eu nici premierul nici 

ministrul Sănătății care va fi situația. Trebuie să avem în vedere posibilitatea că 

procedura electorală în sine este destul de sigură. Se va purta masca, se va sta la o 

distanță rezonabilă, șamd. Alegerile se pot realiza în relativă siguranță. 

Î: În legătură cu declarația ambasadorului american vis-a-vis de baronii roșii. Am 

văzut baroni racolați de la PSD la PNL. Dvs de ce ați girat aceste racolări de la 

PSD? 

KI: Nu le-am girat, ba dimpotrivă. Știți că și săptămâna trecută m-am exprimat clar 

împotriva traseismului politic. Întrebarea este tendențioasă. Nu am girat niciodată 

traseim politic, eu sunt împotriva traseismului politic. Iar acei primari care au 

trecut de la un partid la altul nu trebuie să-mi explice mie de ce au făcut-o, dar va 

trebui să explice propriului electorat de ce au trecut dintr-o parte în alta. 
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Î: Ați avut vreo discuție cu Orban despre primarii racolați de PNL? 

KI: Răspunsul va fi mereu același. Sunt împotriva traseismului politic. Nu pot eu 

să intervin într-un partid să spun să încurajeze trecerea dintr-un partid în altul. Dar 

public pot spune că sunt împotriva trecerii unui politician, din motive electoraliste, 

dintr-un partid în altul. 

Î: Pe 17 iunie Marcel Ciolacu declara că depune moțiune, a doua zi după ce expiră 

starea de alertă. Iată că vine cu câteva zile înainte de Congresul PSD. Considerați 

că moțiunea e un demers menit să-l ajute pe Ciolacu? 

KI: Demersul este iresponsabil. Marele PSD este și cinic și iresponsabil. 

Î: În doar câteva minute urmează să ajungă la vot OUG cu alocațiile, după ce a fost 

respinsă în prima cameră sesizată. Cum vedeți respingerea acestei OUG? 

KI: Banii se pot împărți atunci când îi ai. Abordarea pesedistă de a respinge pe 

bandă rulantă astfel de ordonanțe mi se pare de un populism grosolan. Ei știu că 

banii nu sunt. Suntem în criză economică. Și atunci, ca să vii în parlament să 

dărâmi actele normative care totuși gestionează banii care au rămas mi se pare că 

poate fi citit numai într-o cheie electoralistă. Este pur și simplu o chestiune de 

iresponsabilitate. 

Î: În mai puțin de o lună începe școala. Ce se întâmplă dacă profesorii nu pot preda 

online și ce se întâmplă în zonele fără internet? 

KI: Trebuie intervenit pentru a permite desfășurarea unui învățământ online. 

Ministerul Educației a pregătit platforme pentru instruirea profesorilor privind 

predarea on-line. Unde nu se poate școala fizică, trebuie găsită o soluție pentru a 

facilita copiilor să nu piardă materia. 

Î: Sindicatele din Educație lansează varianta de a boicota anul școlar, pentru că nu 

și-au primit majorările de salarii, amânate prin decizie a guvernului. Ce le 

transmiteți profesorilor? 

KI: Nu cred că se va boicota anul școlar. A fost vorba tot din motive electorale tot 

de măriri anticipate. Ele trebuiau să fie operante din 2022, trebuia să aibă loc o 

creștere la începutul acestui an și încă una înainte de începerea școlii.  



CNSLR Fratia | Revista Presei 21 august 2020 6 

 

Bugetul s-a micșorat, nu s-a mărit, iar guvernul trebuie să gestioneze veniturile. 

Cadrele didactice au primit o majorare salarială, acesta este un fapt. Creșterea din 

toamnă nu mai e posibilă acum, a fost amânată pentru la anul, când situația 

economică va fi mai bună ca acum. Este regretabil, așa cum este regretabil că nu au 

putut crește pensiile, că nu au putut crește alocațiile pentru copii, și totuși banii 

sunt aceștia care sunt. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Şedinţa Comitetului Executiv Naţional al PSD - Discuţii despre data votului 

în cazul moţiunii de cenzură şi congres 

Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD se reuneşte din nou vineri, urmând să 

fie luate în discuţie data votului în cazul moţiunii de cenzură şi detalii legate de 

congresul formaţiunii din ziua următoare. 

 

"Noi ne dorim să votăm cât mai repede, pentru că, în momentul ăsta, orice zi în 

plus cu Guvernul Orban este pierdere pentru ţară, atât sanitar vorbind, cât şi 

economic. Deci, sperăm ca vineri să se valideze un calendar, care să fie în linie cu 

această dorinţă", a afirmat Romaşcanu, miercuri, după şedinţa CExN. 

 

Potrivit lui Romaşcanu, demersurile PSD referitoare la moţiunea de cenzură sunt 

"fundamentate legal", nu ţin cont de acţiunile PNL, subliniind că "s-a discutat cu 

absolut toată lumea", cu excepţia PMP şi PNL, în privinţa susţinerii acestei 

iniţiative. Romaşcanu a afirmat că "discuţiile sunt în curs" şi cu UDMR. 

 

Moţiunea de cenzură a PSD a fost citită, joi, în şedinţa comună a Senatului şi 

Camerei Deputaţilor, în prezenţa premierului şi a mai multor membri ai 

Guvernului. 

 

Premierul Ludovic Orban a anunţat că liberalii au luat decizia de a declanşa 

conflictul juridic de natură constituţională între Guvern şi Parlament privitor la 

depunerea moţiunii de cenzură de către social-democraţi. În opinia sa, demersurile 

PSD reprezintă "o lipsă de respect" faţă de prevederile constituţionale şi "o 

băşcălie". 
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Atacul la Curtea Constituţională referitor la moţiunea de cenzură este "doar un 

tertip" ca Guvernul "să mai stea câteva zile în plus la Palatul Victoria", au replicat 

reprezentanţii Partidului Social Democrat. 

 

* Despre congresul de sâmbătă, purtătorul de cuvânt al social-democraţilor, Lucian 

Romaşcanu, afirma miercuri că vor fi 1.509 delegaţi, împărţiţi în 38 de centre 

teritoriale, un altul fiind la la Palatul Parlamentului unde vor fi maximum 20 de 

delegaţi. 

 

El a adăugat că aceste centre teritoriale vor fi dotate cu aparatură audio-video 

pentru transmiterea live a acestui eveniment, iar toată lumea va avea acces pe 

ecrane la imaginile din toate celelalte centre. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 PSD, despre sesizarea Guvernului la CCR pe moțiunea de cenzură: Tertip 

ca să mai stea câteva zile în plus la Palatul Victoria 

Atacul la Curtea Constituţională referitor la moţiunea de cenzură este „doar un 

tertip” ca guvernul „să mai stea câteva zile în plus la Palatul Victoria”, consideră 

Partidul Social Democrat, într-o postare pe Facebook. 

„România are nevoie de soluţii clare şi eficiente, nu de oameni care sunt cu gândul 

doar la furat şi la distrus! După 9 luni de guvernare PNL, România este într-o criză 

profundă: sanitară, economică şi socială. Au folosit starea de urgenţă pentru a da 

tunuri din banii românilor, au abuzat de putere pentru a-şi pune pilele şi rudele în 

funcţii, au încălcat legi după legi pentru a aduce bunăstare pentru firmele de casă şi 

austeritate pentru toţi ceilalţi”, susţine PSD pe pagina de Facebook. 

Social-democraţii reafirmă că Guvernul trebuie să plece. 

„Au provocat haos şi dezastru. Trebuie să plece! Atacul la CCR este doar un tertip 

ca să mai stea câteva zile în plus la Palatul Victoria! De ce le e frică nu vor 

scăpa!”, a adăugat PSD. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/guvernul-ataca-la-curtea-constitutionala-motiunea-de-cenzura-orban-pana-nu-se-pronunta-ccr-sa-nu-programeze-votul-1355855
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Premierul Ludovic Orban a declarat joi, la Parlament, după cititrea moțiunii de 

cenzură, că a luat decizia să conteste la Curtea Constituțională un conflict între 

Guvern și Parlament în ceea ce privește depunerea moțiunii de cenzură în sesiune 

extraordinară. 

„Am luat decizia să declanșăm conflictul juridic de natură constituțională între 

Parlament și Guvern. În ce hal a ajuns PSD să facă ce nu s-a făcut în 30 de ani, să 

depună moțiune în vacanța parlamentară. Din punctul nostru de vedere acest lucru 

trebuie clarificat. Litera Constituției duce la o concluzie clară. Moțiunile nu pot fi 

depuse în vacanță parlamentară”, a declarat premierul. 

Ludovic Orban a precizat că sesizarea va fi finalizată astăzi și va fi depusă „fie 

astăzi, fie mâine”. De asmenea, premierul le-a cerut celor din PSD să oprească 

procedura și să nu voteze moțiunea până se pronunță Curtea. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Premierul Ludovic Orban: Săptămâna viitoare va fi aprobat ordinul privind 

regulile de protecție sanitară la alegeri 

Premierul Ludovic Orban a declarat joi că la începutul săptămânii viitoare urmează 

să fie aprobat ordinul comun al Ministerului Sănătăţii, Ministerului de Interne şi 

Autorităţii Electorale Permanente privitor la regulile de protecţie sanitară ce vor fi 

aplicate atât pe perioada campaniei electorale, cât și la exercitarea dreptului de vot. 

"A doua întâlnire a fost o întâlnire cu Ministerul de Interne, Ministerul Sănătăţii, 

Autoritatea Electorală Permanentă, INSP, pentru a defini foarte clar regulile de 

protecţie a sănătăţii pe perioada campaniei electorale şi, de asemenea, pe perioada 

exercitării dreptului de vot în ziua votului. Am discutat în detaliu amănunte legate 

de regulile care trebuie impuse pe perioada campaniei electorale, de asemenea, 

regulile privitoare la constituirea Birourile Electorale ale Secţiilor de Votare, 

modul de funcţionare a Birourilor Electorale ale Secţiilor de Votare, modul de 

organizare a votului, astfel încât să se asigure păstrarea unei distanţe fizice", a 

declarat Ludovic Orban, joi, la plecarea de la MAI, citat de Agerpres. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2020/08/20/video-orban-saptamana-viitoare-va-fi-aprobat-ordinul-ms-mai-si-aep-privind-regulile-de-protectie-sanitara-la-alegeri--559615
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Discuţiile au vizat şi detalii legate de regulile ce trebuie instituite pentru asigurarea 

dreptului de vot al cetăţenilor români care nu se pot deplasa la secția de votare, 

"care fie sunt în situaţia de a fi imobilizaţi dintr-o cauză medicală la domiciliu, fie 

sunt infectaţi cu coronavirus şi sunt trataţi, fie la domiciliu, fie în izolare la 

domiciliu". 

 

"Până mâine seară urmează să fie finalizat draftul de ordin comun al Ministerului 

Sănătăţii, Ministerului de Interne şi AEP. Îl voi trimite spre consultare liderilor 

celorlalte formaţiuni politice şi la începutul săptămânii viitoare să-l adoptăm sub 

formă de ordin comun", a precizat premierul. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Muncii: Inspectoratul General pentru Imigrari si AJOFM-urile 

au acum un protocol pentru lucratorii straini din Romania 

Agentiile Judetene pentru Ocuparea Fortei de Munca (AJOFM) si Inspectoratul 

General pentru Imigrari (IGI) au semnat un protocol pentru consilierea lucratorilor 

extra-comunitari din Romania ale caror contracte au incetat inainte de perioada 

stabilita, a declarat, joi, ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta Alexandru. 

 

"Vazand ca pot aparea asemenea cazuri de contracte incheiate inainte de termenul 

initial stabilit, mi-am pus problema cine trebuie sa se implice. Asa ca am abordat 

IGI (Inspectoratul General pentru Imigrari, n.r.) si am putut vedea ca avem o 

problema de lipsa de coordonare intre institutii. De exemplu: IGI are imaginea 

lucratorilor din spatiul extra-comunitar ale caror contracte sunt intrerupte, dar nu 

are o politica proactiva de a-i sprijini in a-si gasi noi locuri de munca. (...) M-am 

angajat intr-un dialog cu cei de la IGI si (...) am semnat un protocol prin AJOFM si 

am spus urmatorul lucru: in momentul in care ei (IGI, n.r.) afla ca respectivele 

persoane nu mai au un loc de munca, trebuie sa contacteze AJOFM-ul de pe plan 

local si impreuna sa le puna la dispozitie mai multe oferte de munca, din care sa-si 

aleaga", a afirmat Violeta Alexandru, intr-o dezbatere despre sectorul constructiilor 

organizata de Newsweek. 

 

 

https://ziare.com/stiri/contracte/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
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Ministrul Muncii a subliniat ca Inspectoratul General pentru Imigrari este prima 

institutie informata in momentul in care contractul unui lucrator extra-comunitar 

din Romania inceteaza inainte de perioada stabilita initial. 

 

"Intrarea acestor persoane (...) pe teritoriul Romaniei se face sub stricta coordonare 

a Inspectoratului General pentru Imigrari (IGI), este o structura care apartine 

Ministerului Afacerilor Interne si care are un rol-cheie in a urmari, pe baza 

solicitarilor pe care le fac diferite agentii pentru plasarea fortei de munca, caci nu 

pot intra pe teritoriul Romaniei pe cont propriu, ci prezenta lor in activitate se face 

in baza unor contracte negociate si discutate prin aceste firme care intermediaza 

cererea cu oferta. IGI este structura care urmareste, care tine o evidenta a prezentei 

fortei de munca din spatiul extra-comunitar in Romania si care bineinteles, este si 

prima care afla atunci cand un contract de munca este intrerupt inainte de perioada 

initiala agreata", a explicat Violeta Alexandru. 

 

Ministrul Muncii a apreciat ca agentiile de intermediere a fortei de munca, cele 

care aduc in Romania lucratori extra-comunitari, nu sunt interesate sa se implice in 

gasirea unui nou loc de munca pentru un lucrator al carui contract a fost incheiat 

inainte de perioada stabilita initial. 

 

"Agentia care ii aduce in Romania isi opreste rolul la momentul la care ei 

semneaza contractul cu angajatorul, si nici ea nu este nici motivata, nici interesata 

sa se implice, nici IGI nu are o politica activa de a-i sprijini sa-si gaseasca un nou 

loc de munca, si atunci ei ramaneau in fata unei singure optiuni, de a se intoarce in 

tara", a mentionat Violeta Alexandru. 

 

Ministrul Muncii a precizat ca majoritatea lucratorilor extra-comunitari care ajung 

in situatia de a li se incheia contractul de munca inainte de data normala a expirarii 

acestuia sunt interesati sa obtina un nou loc de munca in Romania. 
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"Marea majoritate doresc (un nou loc de munca, n.r.). (Daca, n.r.) nu doresc sa 

aleaga dintre noile oferte de munca, atunci se activeaza mecanismul de repatriere a 

acestora. Pana sa ajungem acolo (la protocolul dintre AJOFM-uri si IGI, n.r.), 

oamenii aveau disponibilitate sa lucreze in alta parte, dar nu le raspundea nimeni 

ca sfat acestei dorinte sa lucreze pe care ei o aveau", a incheiat Violeta Alexandru. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cantitatea de acizi trans din alimente - cele mai nocive grăsimi, prezente în 

produsele de patiserie, mezeluri, margarină, fast food și chipsuri - va fi 

limitată. Legea, promulgată de Klaus Iohannis 

Toți producătorii de alimente de pe piața din România - cei autohtoni și cei care 

exportă produse în țara noastră - vor trebui să limiteze drastic cantitatea de acizi 

grași trans nesaturați din alimente. Legea adoptată de Parlament la finalul lunii 

trecute a fost promulgată de președintele Klaus Iohannis. Acizii trans sunt cele mai 

nocive grăsimi din alimente, considerate responsabile pentru declanșarea unor 

afecțiuni (boli cardiovasculare, accident vascular cerebral, diabet, cancer sau 

Alzheimer) ce provoacă anual 50.000 de decese în Europa și în jur de 3.000 în 

România. 

 

Produsele alimentare care nu sunt conforme nu vor mai putea fi introduse pe piață 

după data de 1 aprilie 2021, așa cum prevede și o directivă europeană în acest sens. 

Măsura vizează alimentele bogate în grăsimi procesate, precum margarina, 

produsele de tip fast food, mezelurile, produsele de patiserie, prăjiturile, biscuiții, 

popcornul pentru microunde, chipsurile, mâncarea semi-preparată sau supele la 

plic. 

 

Pe piață există în acest moment alimente care conțin chiar și în proporție de 40-

50% acizi grași trans nesaturați. Acestea sunt prezente în special pe piața sud și 

sud-est europeană. 
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Legea prevede că producătorii de alimente vor fi obligați să limiteze cantitatea de 

acizi trans la maximum 2 grame la 100 de grame de grăsime din conţinutul 

produselor alimentare. Restricția se va aplica și produselor alimentare provenite 

din țări terțe și din alte state membre UE. 

 

Proiectul de lege a zăcut peste 3 ani în sertarele Parlamentului, înainte de a fi 

adoptat, la finalul lunii iulie. 

 

În primăvara anului 2019, Comisia Europeană a emis o directivă în acest sens, ce 

prevede că produsele alimentare care nu sunt conforme mai pot fi comercializate 

până cel târziu la data de 1 aprilie 2021 în țările UE. După această dată, 

introducerea lor pe piață va fi interzisă. 

 

"Este poate cea mai importantă inițiativă legislativă destinată prevenției în 

România. E un pas uriaș spre civilizație alimentară, pas făcut din păcate cu mare 

întârziere. Legea a stat blocată peste 3 ani de zile în sertarele comisiei de 

Agricultură din Camera Deputaților, la comanda reprezentanților industriei 

alimentare și în dispreț față de interesul public", declară inițiatorul legii, medicul 

și senatorul USR Adrian Wiener. 

 

Acizii trans din alimente sunt considerați responsabili pentru declanșarea unor boli 

ce provoacă anual 50.000 de decese în Europa - boli cardiovasculare, accident 

vascular cerebral, diabet zaharat, obezitate, cancer și Alzheimer. 

 

În țara noastră, se estimează că alimentele bogate în acizi trans duc la apariția unor 

boli care ucid anual aproximativ 3.000 de români. 

 

Organizația Mondială a Sănătății și Autoritatea Europeană pentru Siguranța 

Alimentară au recomandat reducerea cantității de acizi trans din alimente, arătând 

că cei mai importanți factori ce subminează starea de sănătate în Europa sunt legați 

de dietă. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ministrul Fondurilor Europene trebuie să aprobe schemele de ajutor de 150 

milioane Euro pentru digitalizarea IMM 

Hotărârea de guvern pentru aprobarea Programului național de digitalizare a 

microîntreprinderilor, întreprinderilor mici și mijlocii s-a publicat în Monitorul 

Oficial, dar mai departe Ministerul Fondurilor Europene trebuie să facă schemele 

de minimis și alte documente necesare pentru ca fondurile de 150 milioane Euro să 

poată fi accesate de firme, să-și cumpere echipamente și servicii IT&C. 

„Regulile de acordare a ajutorului de stat vor fi prevăzute în cadrul schemelor de 

ajutor de stat și de minimis, ce vor fi aprobate prin ordin al ministrului fondurilor 

europene și al președintelui Autorității pentru Digitalizarea României, emis în 

termen de 45 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei hotărâri, și în cadrul 

documentelor specifice apelurilor de proiecte” - prevede HG 677/2020, publicată 

în Monitorul Oficial de miercuri, 19 august. 

„Regulile de acordare a ajutorului de stat și de minimis sunt prevăzute în cadrul 

Schemei de ajutor de minimis pentru creșterea contribuției sectorului TIC pentru 

competitivitatea economică, al Schemei de ajutor de stat pentru sprijinirea 

dezvoltării de produse și servicii TIC inovative create de IMM-uri, în cadrul axei 

prioritare 2, prioritatea de investiție 2b - Dezvoltarea produselor și serviciilor TIC, 

a comerțului electronic și a cererii de TIC, acțiunea 2.2.1 Sprijinirea creșterii 

valorii adăugate generate de sectorul TIC și a inovării în domeniu prin dezvoltarea 

de clustere, apelul 3, din Programul operațional Competitivitate 2014-2020 și al 

Schemei de ajutor de minimis Digitalizarea IMM” - se mai arată în hotărârea de 

guvern. 

Consultă AICI Hotărârea de guvern 677/2020, într-un format ușor de urmărit. 

Potrivit ministrului Fondurilor Europene, Marcel Boloș, din cei 150 de milioane de 

euri se vor acorda două categorii de granturi: 

 câte   30.000 - 100.000 Euro pentru firme care nu au profil IT. Aceste IMM-

uri vor avea la dispoziție un buget total de 100 milioane euro, să-și cumpere 

calculatoare, software, să-și facă site-uri, să contracteze servicii de 

consultanță IT, instruire informatică etc. 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/229226
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-europene-firme-2020-romania-digitalizare.htm
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 câte 1 milion - 6 milioane Euro pentru IMM-uri care au profil de activitate 

IT. Aceste firme vor avea la dispoziție un buget total de 50 milioane euro, 

pentru a-și achiziona echipamente și servicii tehnologice, necesare 

dezvoltării de produse IT&C inovatoare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

Ministrul Educației, la TVR, despre declarația pe proprie răspundere pe care 

părinții vor trebui să o completeze când își trimit copiii la școală: Cred că ar 

trebui adăugată o sintagmă 'după cum cunosc' 

Invitată joi seară la Tema zilei, Monica Anisie, ministrul Educației, a venit cu 

precizări la una dintre marile probleme discutate în spațiul public, după ce MEC a 

lansat în dezbatere ghidurile sanitare: cum vor putea părinții să-şi asume pe proprie 

răspundere că trimit copiii sănătoşi la şcoală? Anisie a precizat că declarația a fost 

introdusă de Ministerul Sănătății și că ea și-ar dori să fie adăugată o sintagmă de 

tipul "după cum cunosc" pentru părintele care ar putea greși în evaluarea stării de 

sănătate a copilului. "Dacă există vreun risc și dacă medicul de familie consideră 

că nu trebuie copilul să fie supus riscului sau familia, atunci putem apela și la 

situația în care să învețe copilul online", a subliniat ministrul. 

"Știu despre această îngrijorare a părinților, am primit și noi la Ministerul Educației 

numeroase semnale în acest sens. Au sunat părinți la minister și au întrebat despre 

această declarație pe care trebuie să o completeze în momentul în care revin în 

spațiul școlii elevii. Această declarație pe care Ministerul Sănătății a pus-o ca parte 

componentă a documentului respectiv este necesară pentru că și părintele trebuie să 

își asume alături de școală și de autoritățile locale această revenire la cursuri", a 

declarat ministrul Educației. 

"De fapt, acea declarație conține niște informații care sunt generale, deci nu 

trebuie să fie tras la răspundere părintele în vreun fel dacă nu a cunoscut 

simptomele (...) dar acolo, în paranteză, Ministerul Sănătății a trecut câteva dintre 

aspectele pe care trebuie să le identifice părintele la copil în cazul în care simte că 

nu este tocmai bine copilul", a precizat Monica Anisie. 
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"Având în vedere că va fi supus părintele la o declarație pe propria răspundere și 

acolo sunt menționate și articole din Codul penal, cred că ar trebui adăugată o 

sintagmă 'după cum cunosc' sau ceva care să asigure și părintele că există 

posibilitatea să greșească. Nu putem să spunem că din start este părintele de rea 

credință și aduce copilul bolnav la școală", a adăugat ministrul. 

"În toată această perioadă m-am consultat și cu părinți, m-am consultat și cu 

profesori și cred cu tărie că este momentul să ne asumăm responsabilitatea cu toții. 

Revenim în spațiul școlii, dar și eu ca părinte trebuie să fiu responsabil și să nu îmi 

aduc copilul la școală dacă văd că îi este rău, pentru că îi protejez și pe ceilalți 

copii, dar îmi protejez și propria familie și propriul copil (...). Părintele trebuie să 

evalueze starea de sănătate a membrilor de familie", a explicat Anisie. 

Ea a dat exemplu perioadei de pregătire pentru examenele naționale, când părinții 

au decis dacă merg sau nu copiii la școală. "Acum, părintele la fel trebuie să facă - 

să evalueze starea de sănătate din familie și dacă există vreun risc, și dacă 

medicul de familie consideră că nu trebuie copilul să fie supus riscului sau familia, 

atunci putem apela și la situația în care să învețe copilul online", a mai precizat 

ministrul. 

Mulți părinţi şi profesori și-au exprimat public nemulţumirea că ministerul le 

pasează responsabilitatea și că nu își asumă riscurile pentru redeschiderea școlilor 

pe 14 septembrie. 

"Fiecare autoritate publică locală trebuie să achiziționeze măști pentru buna 

desfășurare a activităților în cadrul unităților de învățământ", a mai arătat Monica 

Anisie în intervenția din Telejurnal. Prin ordonanță de urgență, guvernul a stabilit 

că se pot achiziționa prin proiecte europene atât echipamente medicale, cât și 

echipamentele necesare pentru buna desfășurare a  învățământului online.  Pot 

aplica autoritățile publice locale, dar și unitățile de învățământ. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

http://stiri.tvr.ro/ghidurile-sanitare-pentru-coli-in-dezbatere-publica-parintii-sunt-obligati-sa-si-asume-pe-propria-raspundere-ca-trimit-copiii-sanatosi-la-scoala_868126.html#view
http://stiri.tvr.ro/ghidurile-sanitare-pentru-coli-in-dezbatere-publica-parintii-sunt-obligati-sa-si-asume-pe-propria-raspundere-ca-trimit-copiii-sanatosi-la-scoala_868126.html#view
http://stiri.tvr.ro/ghidurile-sanitare-pentru-coli-in-dezbatere-publica-parintii-sunt-obligati-sa-si-asume-pe-propria-raspundere-ca-trimit-copiii-sanatosi-la-scoala_868126.html#view
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 Mai puține ore pentru copiii de la clasa pregătitoare / Anunțul ministrului 

Educației 

Numărul de ore la clasa pregătitoare se va reduce începând cu noul an școlar 2020-

2021, a anunțat, joi, ministrul Educației, Monica Anisie. 

"Aseară a fost aprobată în şedinţa de Guvern o Ordonanţă de urgenţă prin care am 

prorogat aplicarea modificării numărului de ore la clasă pentru toate clasele şi vom 

începe anul acesta şcolar cu clasa pregătitoare. Deci, începând cu clasa pregătitoare 

vom reduce numărul de ore la clasă şi vom prezenta noile planuri-cadru pentru 

învăţământul primar", a afirmat Anisie, la Parlament, potrivit Agerpres. 

Ea a spus că specialiştii din Ministerul Educaţiei vor prezenta aceste noi planuri-

cadru "în curând" și le vor pune în dezbatere publică. 

Actualul plan-cadru prevede pentru clasa pregătitoare 19 ore obligatorii pe 

săptămână. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Presedintele a promulgat legea prin care statul asigura finantare si pentru 

copiii de 2-3 ani inscrisi la gradinita 

Proiectul de lege conform caruia statul va asigura finantare si pentru copiii cu 

varsta intre doi si trei ani inscrisi la gradinita a fost promulgat de 

presedintele Klaus Iohannis. 

 

Conform unui comunicat transmis de Administratia Prezidentiala, presedintele a 

semnat joi decretul privind promulgarea Legii pentru modificarea si completarea 

Legii educatiei nationale nr. 1/2011 (PL-x 122/24.03.2020). 

 

 

 

 

https://ziare.com/scoala/gradinita/
https://ziare.com/klaus-johannis/
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Pe 21 iulie, plenul Senatului a adoptat propunerea care are ca obiect de 

reglementare modificarea si completarea Legii educatiei nationale nr. 1/2011, in 

sensul instituirii unor masuri referitoare la varsta copiilor la care pot fi inscrisi in 

invatamantul prescolar, diminuarea numarului de elevi/ prescolari al formatiunilor 

de studiu, precum si la norma didactica pentru personalul din 

invatamantul preuniversitar. 

 

"La solicitarea expresa a parintilor, in limita numarului de locuri, pot fi inscrisi in 

invatamantul prescolar copiii cu varsta de minim doi ani, asigurandu-se finantarea 

de baza corespunzatoare, de la bugetul de stat, in baza costului standard per 

prescolar stabilit prin hotarare a Guvernului", reiese din proiect. 

 

Un alt articol se refera la consilierul scolar. 

 

"Norma didactica a consilierului scolar corespunde unui post de consilier scolar in 

cabinetul de asistenta psihopedagogica, respectiv in cabinetul interscolar de 

asistenta psihopedagogica si se stabileste prin raportare la un numar de 500 de 

elevi, 500 de elevi si prescolari sau de 300 de prescolari. Activitatile specifice 

normei didactice sunt stabilite prin regulament aprobat prin ordin al ministrului 

Educatiei si Cercetarii", se arata in proiect. 

 

Acesta a fost adoptat tacit de Camera Deputatilor, Senatul fiind for decizional. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Tot mai mulți angajați vor să lucreze de acasă după măsurile impuse din 

cauza răspândirii coronavirusului. Sistemul de lucru la domiciliu a salvat 

companii 

Pandemia a fost o lecție profitabilă pentru multe companii, care au învățat să fie 

mai flexibile, inclusiv în ceea ce privește angajații.  

 

https://ziare.com/scoala/elevi/
https://ziare.com/scoala/preuniversitar/
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Dacă la început managerii se temeau că munca de acasă va aduce în cele din urmă 

pierderi, realitatea le-a demonstrat contrariul. În cele mai multe cazuri, lucrul la 

domiciliu s-a dovedit chiar mai productiv decât mersul la birou și a adus beneficii 

pentru angajați. Așa că tot mai mulți preferă acum să își mute biroul acasă. 

Adrian Badea este directorul unei companii care produce echipamente pentru 

sectorul agricol. Conduce o echipă de 12 oameni, iar de la începutul pandemiei au 

lucrat cu toții de acasă. 

El și alți doi angajați au revenit pentru câteva zile la birou, forțați de împrejurările 

unui nou proiect. 

Optimismul șefilor în privința beneficiilor lucrului de acasă e împărtășit și de 

angajați. Sistemul are mari șanse să fie păstrat și în următoarele luni. 

Potrivit unor studii făcute în România, 4 din 5 directori de companii cred că munca 

la distanță se va menține pe termen lung. 

Potrivit unui studiu Eurofound, România este singurul stat membru UE cu un 

procent sub 20% al salariaților care au muncit de acasă în pandemie. La polul opus 

sunt țările nordice, unde unul din doi angajați a lucrat de acasă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Presedintele Federatiei Patronatelor din Turism: "Pana in octombrie, 30% 

din HoReCa va da faliment daca nu gasim o solutie" 

Presedintele Federatiei Patronatelor din Turismul Romanesc (FPTR), Mohammad 

Murad, crede ca, daca nu va fi gasita o solutie pentru HoReCa, pana in luna 

octombrie o treime din aceasta industrie "va inchide usile". 

 

Mohammad Murad a fost intrebat, joi, intr-o conferinta de presa sustinuta la 

Olimp, ce parere are despre protestul angajatilor din industria HoReCa de miercuri 

dupa-amiaza. 
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"In privinta protestului de ieri, il sustin, sunt de acord cu el. Am incercat sa 

conving colegii mei de o luna de zile, hai sa ne miscam, nu au fost de acord atunci. 

Timpul conteaza foarte mult. Astazi sunt 1.000 de cazuri pe zi (n.r. de Covid-19), 

nu as putea sa asum si sa pun niste masuri noi. Pe de alta parte, industria trece 

printr-un moment foarte greu. Il inteleg pe domnul presedinte Iohannis, ca asa e 

cum spune dansul, inainte de toate sanatate, dar pe de alta parte eu va garantez ca 

pana in octombrie 30% din HoReCa o sa inchida usile daca nu gasim o solutie", a 

afirmat presedintele FPTR. 

 

El crede ca trebuie sa existe o comunicare directa intre mediul de afaceri si clasa 

politica. 

"Nu se poate vorbi de o constructie, de o prosperitate cu frica. Trebuie sa existe o 

comunicare directa intre mediul de afaceri si clasa politica. Este singura solutie. Nu 

cu mascati, nu cu frica si nu cu dosare", a mai spus Murad. 

 

El a adaugat ca nu este normal ca agentii economici sa fie verificati in fiecare zi de 

diverse institutii de control. "Nu e normal, asta nu e cultura liberala, asta e cultura 

de baron, nu e normal sa stam zi de zi, pleaca un control, vine altul. Asta este 

sprijinul pe care il declara foarte multi politicieni importanti ca vin in sprijinul 

nostru? Cu controale?", a afirmat Murad. 

 

Angajatii din HoReCa au protestat miercuri, intre orele 17-18, in fata restaurantelor 

si a teraselor unde lucreaza, pentru a trage un semnal de alarma asupra viitorului 

celor 400.000 de persoane care muncesc in aceasta industrie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Industria cinematografica primeste inca 150 de milioane de euro pentru 

urmatorii trei ani 

Industria cinematografica primeste inca 150 de milioane de euro pentru urmatorii 

trei ani, bugetul maxim al schemei de ajutor de stat ajungand astfel la 1,2 miliarde 

de lei, echivalentul a aproximativ 250 milioane euro, a anuntat, joi, Ministerul 

Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri (MEEMA). 
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Guvernul Romaniei adoptat miercuri Hotararea privind modificarea si completarea 

Hotararii Guvernului nr. 421/2018 pentru instituirea unei scheme de ajutor de stat 

privind sprijinirea industriei cinematografice, astfel incat aceasta este extinsa pana 

la finele anului 2023. 

 

"In primul rand, prin adoptarea prezentei hotarari, au fost alocate inca 150 de 

milioane de euro, pentru urmatorii trei ani, suma destinata sprijinirii acestei 

industrii. Astfel, bugetul maxim al schemei de ajutor de stat a ajuns la 1,2 miliarde 

de lei, echivalentul a aproximativ 250 milioane euro. Suma este defalcata in credite 

de angajament pentru emiterea de acorduri pentru finantare pentru perioada 2018-

2023 si credite bugetare pentru plata ajutorului de stat pentru perioada 2018 - 

2025", se arata intr-un comunicat al ministerului transmis AGERPRES. 

 

Alocarile financiare nerambursabile vor fi in cuantum de 35% din totalul 

cheltuielilor eligibile. Acestea fac referire la achizitia, inchirierea, fabricarea de 

bunuri si/sau servicii ocazionate de dezvoltarea proiectelor de film si productiei de 

film in Romania, precum si la onorariile, salariile si la alte plati facute catre 

persoane fizice, aferente implementarii proiectului. Un lucru important de subliniat 

este ca alocarea se acorda in conditiile in care minimum 20% din bugetul total al 

proiectului se realizeaza pe teritoriul Romaniei. 

 

Potrivit MEEMA, un alt obiectiv al prezentei scheme de ajutor de stat este 

promovarea destinatiei turistice Romania. Astfel, va fi acordat un procent de 10% 

peste alocarea de 35% daca in productiile audiovizuale, finantate in cadrul aceleiasi 

productii cinematografice, va fi pusa in valoare o zona geografica, un oras sau 

Romania, destinatiile si obiectivele turistice din tara noastra sau limba, traditiile si 

obiceiurile romanesti. O alta conditie este ca desfasurarea subiectului filmului sa 

fie explicita vizual. 
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Verificarea proiectelor eligibile, pe principiul "primul venit, primul servit", va fi 

efectuata de catre Comisia de Film in Romania, din care vor face parte 

personalitati din mediul universitar, reprezentanti ai mediului cultural si artistic, 

persoane cu experienta in domeniul cinematografiei, persoane cu experienta in 

afaceri, juristi, economisti cu experienta in domeniul finante/contabilitate si 

auditori cu experienta de minim 3 ani in domeniul ajutoarelor de stat. 

 

"Schema de ajutor de stat privind sprijinirea industriei cinematografice are caracter 

multianual si se deruleaza pana la 31.12.2023, cu posibilitate de prelungire. Pana la 

aceasta data se pot incheia acorduri de finantare in baza prezentei scheme, cu 

respectarea legislatiei in domeniul ajutorului de stat, in limita creditelor de 

angajament aprobate anual prin legea bugetului de stat pentru acest program", se 

mentioneaza in comunicat. 

 

Gestionarea schemei de ajutor de stat presupune si adoptarea unor norme de 

aplicare, care vor fi aprobate prin ordin al ministrului Economiei, Energiei si 

Mediului de Afaceri, in termen de 30 de zile de la data intrarii in vigoare a 

prezentei hotarari modificate. 

 

MEEMA, in calitate de furnizor al schemei de ajutor de stat pentru sprijinirea 

industriei cinematografice, preluata de la Comisia Nationala de Strategie si 

Prognoza, doreste sa eficientizeze sistemul de implementare al acesteia, cu 

respectarea legislatiei in vigoare aplicabile domeniului ajutorului de stat si a 

principiilor fundamentale in utilizarea fondurilor publice, se mentioneaza in 

comunicat. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Prima săptămână cu titlurile de stat Fidelis la Bursă: 40 mil. lei 

tranzacţionare, dublu faţă de rulajul pe parcursul a doi ani cu precedentele 

titluri de stat pentru populaţie, din 2016 şi până în 2018 

Anca Păltineanu, analist de investiţii Tradeville: Interesul manifestat de investitori 

în ultima săptămână arată faptul că aceştia caută o nouă variantă atât pentru 

economisire, pe lângă depozitele clasice de la bănci, dar au în vedere şi o 

diversificare mai mare a portofoliului. 

♦ Emisiunea de titluri de stat pe 2 ani Fidelis 2020, cea cu o dobândă de 4% pe an, 

a strâns tranzacţii de 1,1 mil. lei ♦ Dar cea mai tranzacţionată este cea denominată 

în euro, cu o lichiditate de 22 mil. lei ♦ „Previziunile sumbre cu privire la 

posibilitatea ca leul să se deprecieze până la un curs mediu de aproximativ 4,96 

lei/euro în următoarele 12 luni au determinat investitorii care deţin moneda euro să 

considere dobânda (de 2% pe an - n. red.) foarte bună.“ 

În doar o săptămână investitorii de la bursa de la Bucureşti au tranzacţionat titluri 

de stat Fidelis de circa 40 de milioane de lei, valoare aproape dublă faţă de cea 

tranzacţionată pe parcursul celor doi ani cu precedenta emisiunea de titluri de stat 

Fidelis Centenar, de la listarea acesteia din 2016 şi până la scadenţa din 2018.        

Astfel, titlurile de stat listate joia trecută la bursa de la Bucureşti atrag atenţia 

investitorilor, atât a celor de retail cât şi a celor instituţionali, într-o perioadă de 

timp marcată de raportări financiare, întrucât asigură diversificarea portofoliului şi 

reducerea riscului, iar veniturile obţinute sunt neimpozabile. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Exporturile României au scăzut cu 18% în primele şase luni, a treia cea mai 

mare scădere din UE 

România e pe locul trei în clasamentul statelor europene cu cele mai mari scăderi 

ale valorii exporturilor în primele şase luni. În prima jumătate a anului, România a 

exportat bunuri de peste 28 mld. de euro. În topul scăderilor se află Luxemburg şi 

Franţa, informează Mediafax. 
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România este pe locul trei în UE în clasamentul statelor cu cele mai mari scăderi 

ale valorii exporturilor de bunuri în primele şase luni, conform datelor Eurostat. 

În primele şase luni din an, România a exportat bunuri de 28,4 miliarde de euro, în 

scădere cu 18% faţă de perioada similară din 2019. 

Cele mai mari scăderi ale exporturilor de bunuri au fost în Luxemburg (-29% în 

primul semestru din 2020 faţă de primele şase luni din 2019) şi în Franţa (-21%), 

urmate de România (-18%). La polul opus, cu cele mai mici scăderi din UE în ceea 

ce priveşte valoarea exporturilor în primele şase luni, se află Danemarca (-4%), 

Irlanda (-5%) şi Olanda (-9%). 

În ceea ce priveşte deficitul comercial, România se află, în primele şase luni din 

2020, pe locul patru în UE în funcţie de nivelul acestui indicator, după Franţa, 

Spania şi Grecia. Astfel, în prima jumătate a anului, deficitul comerţului 

internaţional cu bunuri din România a fost de 8,8 miliarde de euro, mai mare decât 

în perioada similară din 2019 (când deficitul comercial a fost de 7,9 miliarde de 

euro). 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Numarul somerilor a crescut cu 23.272 in iulie, fata de luna precedenta. 

Rata somajului: 3,27% 

Rata somajului in luna iulie a fost de 3,27%, numarul somerilor crescand cu 23.272 

fata de luna precedenta, anunta ANOFM. Cei mai numerosi sunt somerii din 

categoria de varsta 40-49 de ani. 

 

"La sfarsitul lunii iulie 2020, rata somajului inregistrat la nivel national a fost de 

3,27%, mai mare cu 0,27 pp decat cea din luna anterioara si cu 0,26 pp mai mare 

decat cea din luna iulie a anului 2019. Numarul total de someri la finele lunii iulie, 

de 283.939 de persoane, a crescut cu 23.272 de persoane fata de cel de la finele 

lunii anterioare", precizeaza ANOFM. 
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Din totalul somerilor inregistrati, 86.630 au fost someri indemnizati si 197.309 

neindemnizati. Numarul somerilor indemnizati a crescut cu 7.151 de persoane, iar 

numarul somerilor neindemnizati a crescut cu 16.121 persoane fata de luna 

precedenta. 

 

Pe medii de rezidenta, numarul somerilor la finele lunii iulie se prezinta astfel: 

100.488 someri provin din mediul urban si 183.451 someri provin din mediul rural. 

 

Cei mai multi someri aveau intre 40 - 49 de ani (76.358), urmati de cei din grupa 

de varsta 50 - 55 de ani (53.822), la polul opus aflandu-se persoanele intre 25 - 29 

de ani (14.404). 

 

Referitor la structura somajului dupa nivelul de instruire, somerii fara studii si cei 

cu nivel de instruire primar au o pondere insemnata in totalul somerilor inregistrati 

in evidentele ANOFM (23,79%). Somerii cu nivel de instruire gimnazial reprezinta 

27,57% din totalul somerilor inregistrati, iar cei cu studii universitare 6,66 %. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 România este rușinea Europei: Suntem singura țară din Uniunea Europeană 

care are sub 20% ponderea în telemuncă 

Pandemia de coronavirus a creat probleme mari atât pentru angajați, cât și pentru 

angajatori. România este de exemplu singura țară din Uniunea Europeană cu cea 

mai mică pondere de angajați care au trecut la telemuncă în pandemie, sub 20%, 

potrivit rador.ro. 

Un raport de specialitate care prezintă date referitoare la piața muncii din Uniune 

în perioada pandemiei de COVID-19 arată că la nivel european aproape 4 din 10 

angajați au început să lucreze de acasă, în contextul izolării impuse de pandemie. 

Cele mai ridicate procente au fost raportate în Finlanda – 60, Luxemburg, Belgia și 

Ţările de Jos, cu peste 50%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

http://www.rador.ro/
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 Autostrada Ploiesti-Brasov, reproiectata de la zero. Deficiente grave gasite 

in acte. "Este pentru prima oara cand ii este asociata o sursa de finantare" 

Tronsonul Rasnov - Cristian este primul care a intrat in executie 

Oficialii CNAIR au transmis joi, 20 august, informatii despre stadiul proiectului 

privind constructia autostrazii Ploiesti - Brasov, precum si deficientele constatate 

in documentatia tehnico-economica. 

 

Potrivit companiei de drumuri situatia actuala a tronsonului este urmatoarea: 

 

- Sectorul Ploiesti - Brasov va intra in obiectul viitorului contract de proiectare 

(revizuire Studiu de Fezabilitate si elaborare proiect tehnic), avand ca sursa de 

finantare fondurile europene, iar etapa de executie urmand a fi de asemenea 

asigurata prin Programul Operational Transport 2021-2027; 

 

- A fost lansata procedura de licitatie pentru atribuirea contractului de proiectare si 

executie, Varianta de Ocolire Comarnic, cu termen de depunere a ofertelor 

23.10.2020; 

- Sectiunea Predeal - Cristian, inclusiv drumul de legatura cu municipiul Brasov 

(6,3 km profil autostrada + 3.7 km profil DN cu 4 benzi) se afla in executie; 

 

- Procedura de realizare Studiu de Fezabilitate si Proiect Tehnic de Executie pentru 

Nodul Rutier de la Comarnic a fost lansata, termenul de depunere oferte este 10 

septembrie. 

 

"Avand in vedere importanta demararii acestui proiect, Compania a avut obligatia 

sa analizeze maturitatea documentatiilor tehnice. In acest sens, au fost luate in 

considerare inclusiv aspecte subliniate de catre institutiile financiare internationale 

(Banca Mondiala), alaturi de expertii Comisiei Europene, care au evidentiat lipsa 

unor elemente necesare actualizarii documentatiei si care ar putea conduce la 

aparitia unor blocaje multiple in etapa de implementare. De asemenea, a fost 

semnalizata si evidentiata si necesitatea actualizarii in functie de conditiile de 

mediu si sociale actuale", se sustine in comunicatul transmis de CNAIR. 

https://ziare.com/stiri/drumuri/
https://ziare.com/stiri/autostrada/
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In continuare, cei de la compania de stat sustin ca, analizand documentatia tehnico-

economica elaborata pentru Autostrada Ploiesti - Brasov, atat la nivelul directiilor 

de specialitate ale CNAIR, cat si din perspectiva directiilor subliniate de catre 

Banca Mondiala, s-au constatat urmatoarele deficiente si, implicit, solutii pentru o 

strategie fezabila de implementare a proiectului: 

 

- In zona Busteni si Sinaia s-a constatat o dezvoltare locala accelerata in ceea ce 

priveste implementarea unor proiecte de anvergura prin accesarea de fonduri 

europene (exemplu: microhidrocentrale), proiecte cu impact socio-economic la 

nivel regional, pentru care insa trebuie respectate principiile de finantare pentru a 

nu fi necesara rambursarea in integralitate a contributiei Comisiei Europene; 

 

- Lipsa unei experiente in dezvoltarea unor proiecte in Parteneriat Public Privat, 

atat la nivelul Romaniei, cat si la nivelul Europei de Sud - Est, evidentiaza faptul 

ca astfel de mecanisme de finantare sunt aplicabile in special proiectelor punctuale 

de tip- tunel, pod, etc si nu proiectelor de o astfel de anvergura. 

 

- Desi sectorul de autostrada Comarnic - Brasov avea ca perioada de implementare 

2014-2020 (document de referinta: HG 666/2016), pana in prezent nu i-a fost 

asociata o sursa de finantare, sectorul Ploiesti - Comarnic aflandu-se in aceeasi 

situatie. 

 

"Decizia revizuirii Studiului de fezabilitate si de elaborare a Proiectului tehnic 

pentru intreg sectorul cuprins intre Ploiesti si Brasov a fost luata, in special, si din 

nevoia de asigurare a sursei de finantare prin fonduri europene. Intrucat 

documentatia tehnico-economica nu ar fi corespuns din punct de vedere al 

exigentelor dezvoltarii unui astfel de proiect, riscurile in etapa de implementare ar 

fi fost imposibil de cuantificat, conducand la blocaje in implementare", se mai 

precizeaza in comunicat. 
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Reprezentantii CNAIR afirma ca "este pentru prima oara cand acestui proiect ii 

este asociata o sursa de finantare, insa, pentru a asigura premisele finantarii 

executiei acestui obiectiv din Programul Operational de Transport 2021-2027, a 

fost considerata drept obligatorie revizuirea/completarea documentatiei, cu 

identificarea tuturor riscurilor, ca urmare a unei reproiectari adecvate". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiectul Iordache privind preluarea controlului ANCOM, omorât și înviat 

în aceeași zi în Parlament: Miza ar putea fi chiar accesul Huawei la rețelele 

5G, acuză deputatul USR Cătălin Drulă 

Deputatul PSD Florin Iordache și-a retras joi proiectul de lege care crea noi 

sinecuri plătite cu mii de euro și ar fi permis trimiterea a 4 politicieni care să 

participe la luarea deciziilor în ANCOM, autoritatea care reglementează piața de 

3,5 miliarde de euro a comunicațiilor. Deputatul USR, Cătălin Drulă, atenționează 

însă că atacul PSD continuă, de data asta și cu sprijinul PNL: același proiect, minus 

câteva dintre cele mai toxice prevederi, a fost redepus de liderul deputaților PSD 

Alfred Simonis, alături de politicieni de la PNL, UDMR, Pro-România și 

Minorități. Miza este urișă: o piață de miliarde de euro și, potențial, accesul 

Huawei/Chinei la 5G în România, susține Drulă. 

 

Reîntoarcerea lui Sorin Grindeanu în PSD, anunțată recent de acesta, a redeschis 

lupta în Parlament pentru banii și puterea din ANCOM, autoritatea care 

reglementează piața de 3,5 miliarde de euro a comunicațiilor electronice. 

 

HotNews.ro a atenționat marți 18 august, că deputatul PSD Florin Iordache a 

inițiat un proiect de lege potrivit căruia deciziile acestei autorități vor fi luate de un 

Comitet format din 7 membri, nu doar de un președinte și de cei doi vicepreședinți 

ca până acum. Apartenența acestora într-un partid nu va mai fi o incompatibilitate, 

nu vor răspunde penal și nici lipsa studiilor de specialitate nu va mai fi o problemă 

la numirea în funcții. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm


CNSLR Fratia | Revista Presei 21 august 2020 28 

 

Proiectul lui Florin Iordache a scandalizat opinia publică, iar joi, 20 august, 

acesta și-a retras proiectul din Parlament. 

 

Totuși, același proiect, din care au fost scoase prevederile cele mai toxice, a fost 

redepus la Camera Deputaților de către liderul deputaților PSD Alfred Simonis, cu 

sprijinul altor politicieni de la PNL (Andronache Gabriel), UDMR (Márton Árpád-

Francisc), PMP (Cupă Ion), Pro-România (Havrici Emanuel-Iuliu) și Minorități 

(Grosaru Andi-Gabriel). 

 Deputatul USR, Cătălin Drulă, pe Facebook: Miza e uriașă: o piață de 

miliarde și, potențial, accesul Huawei/Chinei la 5G în România 

Catalin Drula, deputat USR si presedinte al Comisiei IT 

Deputatul USR, Cătălin Drulă, a atenționat joi pe Facebook că lupta pentru 

preluarea controlului ANCOM nu s-a terminat: 

 

"SEMNAL DE ALARMĂ - ATACUL PSD LA ANCOM CONTINUĂ. Din păcate și 

cu sprijinul unor parlamentari PNL, de data aceasta. Miza e uriașă: o piață de 

miliarde și, potențial, accesul Huawei/Chinei la 5G în România. 

 

ANCOM, arbitrul uriașei piețe telecom din România, este sub atacul PSD de 

câteva zile. 

 

Zilele trecute, PSD prin Florin Iordache, a încercat să treacă rapid un proiect de 

lege prin care să creeze și la această instituție un Consiliu (pe model ANRE, ASF) 

de control care să înlocuiască modelul actual de conducere. 

 

Tentativa aceasta vine pe ultima 100 de metri a actualului parlament, cât mai au 

majoritate pesediștii, ca să se asigure că vor avea controlul ANCOM, pe 6 ani. 

 

A ieșit scandal public și Iordache și-a retras astăzi proiectul de lege. Proiectul a 

fost însă redepus de liderul deputaților PSD Alfred Simonis de data aceasta și cu 

un deputat PNL între co-semnatari, respectiv Gabriel Andronache. Proiectul este 

același minus vreo două din prevederile cele mai toxice. 

 

http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
http://cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18824
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18829
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=18829
https://www.facebook.com/catalindrulausr/
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Din 2016 încoace PSD a tot schimbat modelul de guvernanță la ANCOM. Dragnea 

întâi a mutat la Parlament numirea (aceasta era atributul guvernului până atunci). 

Apoi ca să se asigure că-l are la mână pe Grindeanu, a introdus un mod de 

demitere, eliminând mandatul fix de 6 ani. 

 

Acum Grindeanu pleacă pentru că se întoarce în politică și funcția de președinte 

ANCOM e incompatibilă. Vorba bine, se întoarce, pentru că el a fost acolo tot 

timpul, dar acum e obligat să o facă și formal (înscriere în PSD). 

 

Interimatul poate fi asigurat de un vicepreședinte până la alegeri. Din fericire, cei 

doi vicepreședinți actuali sunt oameni tehnici, profesioniști. 

 

În mod normal, viitorul Parlament ar trebui să numească noul președinte al 

ANCOM. Un parlament în care PSD nu va mai avea controlul. O majoritate 

reformistă după decembrie, ar trebui să pună acolo un profesionist. 

 

Miza acestei lege este schimbarea modului de conducere al ANCOM, adică 

formarea unui consiliu cu 7 poziții care ia decizii prin vot. 

 

Și dacă PSD are majoritate acum cu sateliții săi (PRO ROMANIA, etc) își pot 

asigura și 4 poziții în consiliu, adică majoritatea. Pe celelalte 3, probabil le-or fi 

promis la PNL, UDMR. 

 

Au încercat și pe noi, USR-ul, să ne tenteze să fim co-inițiatori și am respins 

categoric această propunere! USR este de altfel singurul partid care nu a semnat 

această nouă propunere toxică a PSD. Adică aceeași ca propunerea retrasă de 

faimosul Iordache, dar puțin coafată. 

 

Propunerea legislativă schimbă și mandatul să fie fix de 6 ani, deci se asigură 

controlul PSD pe ANCOM pe termen lung. 

 

În condițiile în care Huawei/China încearcă pe toate căile și agresiv, umblând pe 

la parlamentari, să nu fie exclusă de la furnizarea de echipamente 5G în România, 

e clar ce miză importantă are ANCOM-ul. 
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Facem un apel la toate partidele anti-PSD să-și retragă semnăturile și să nu 

voteze această lege. Iar dacă cumva reușește PSD să o treacă, îi cerem 

președintelui Iohannis să nu o promulge! 

 

UPDATE (18:10) Deputatul PNL, Pavel Popescu susține pe Facebok că Grindeanu 

nu pleacă din ANCOM înainte de a se asigura ca își va mentine controlul PSD în 

instituție și că nu ar fi o coincidență presiunile Huawei pentru a nu fi excluși din 

licitația 5G. 

"Din respect față de instituția ANCOM și față de profesioniștii din interiorul ei, m-

am abținut în ultimii ani în a face comentarii politice despre cum funcționează 

lucrurile acolo. Am facut-o doar atunci când interesele cetățenilor români erau în 

mod direct afectate. Astăzi, aceste interese sunt afectate din nou: 

 

Pe 7 noiembrie 2017, Sorin Grindeanu, fost Premier al României pus de Liviu 

Dragnea, Premier care a validat OUG 13 - ordonanța penalilor care a scos peste 

1.000.000 de români în stradă, este numit Președinte al ANCOM. Acest lucru a 

fost posibil după ce majoritatea toxică a PSD a schimbat legea prin care 

Președintele României avea un rol crucial în procesul de numire a conducerii 

acestei instituții vitale pentru piața telecomunicațiilor. 

 

Prima mișcare făcută de Sorin Grindeanu a fost aceea de a-și mări salariul la 

10.000 de euro/lună! După acest “cadou”, au urmat zecile de angajări de pile de 

partid în instituție. 

 

În tot acest timp, deși incompatibil, Sorin Grindeanu a făcut constant politică. 

Cum? Pe față, în ședințe de partid, în biroul lui Marcel Ciolacu. Mai mult, de 

fiecare dată când venea la prezentarea raportului instituției la Comisia IT, se 

transforma mereu în tehnocrat. Uita ședința de partid la care participase fix cu o 

zi înainte. Și Doamne ferește să îi fi atras atenția pentru că se transforma mereu în 

victimă, așa cum a facut-o și în cazul ordonanței 13 pe care fix el a promulgat-o. 

De fapt, în toată viața sa de politician, Sorin Grindeanu s-a folosit de două 

“calități”: viclenia și lașitatea. Să nu uitați asta niciodată. 

 

 

https://www.facebook.com/PopescuPublic/posts/2696878050600132?__tn__=K-R
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Astăzi, Grindeanu pleacă de la ANCOM. Ar fi și cazul ținând cont de faptul că 

oricum nu dădea prea mult pe la birou. Pe așa salariu “mizerabil”, mai bine 

mergi la ședințele de CEX PSD sau în vacanță. Nu pleacă însă înainte de a se 

asigura ca își va mentine controlul total prin PSD în instituție. Schimba legea 

printr-un proiect legislativ depus astăzi în Parlament de liderul grupului PSD. Un 

proiect legislativ care va distruge pe termen lung, aproape iremediabil una dintre 

puținele instituții care mai funcționa la standarde europene. 

 

NU E O COINCIDENȚĂ faptul că în aceste zile, Partidul Comunist Chinez face 

presiuni imense prin compania HUAWEI în România. Presiuni pentru a nu fi 

excluși cumva de la licitațiile 5G unde Partidul și-ar dori din răsputeri să poată 

controla în viitor infrastructurile și fluxurile de date ale noastre și ale familiilor 

noastre. Așa cum o face de exemplu, prin aplicația TIKTOK. 

 

Cine intră în acest joc alături de PSD & Grindeanu (conștient sau inconștient) 

atacă în mod direct, pe termen lung, interesele geopolitice, de siguranță și de 

securitate ale României. Sunt fix aceiași oameni care strigau acum un an să ieșim 

din Europa și să rupem parteneriatele strategice. Cei care ma cunosc cu adevărat, 

știu că deși nu mă afișez într-un mod ipocrit cu drapelul și nu ma bat cu pumnul în 

piept numindu-mă patriot doar de dragul de a da bine în fața electoratului, îmi 

iubesc țara și cred că într-o zi poate fi vindecată de rănile produse de cei care fac 

mereu un joc dublu, periculos, promovând alte interese decât cele ale poporului 

român. 

 

Dar despre mizele acestor zile, povestim după campania electorală. 

 

P.S. 1 Aștept ca și-n aceste zile, angajații si profesioniștii din ANCOM să-și 

unească vocea cu mine așa cum au facut-o în 2017, când împreună, am reușit să 

scăpăm de Diță, Președintele care aproape că aruncase “în aer” instituția. 

P.S. 2 Dacă partidul din care fac parte votează acest proiect de lege eu voi vota 

ferm, împotriva lui.", a scris pe Facebook liberalul Pavel Popescu. 

 

 

https://www.facebook.com/PopescuPublic/posts/2696878050600132?__tn__=K-R
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 Ce prevederi toxice au fost scoase din noul proiect care schimbă 

controlul în ANCOM 

Noul proiect de lege inițiat de paramentarii PSD, PNL, PMP, Pro-România, 

UDMR și Minorități va fi dezbătut tot în procedură de urgență, așa cum era și 

proiectul anterior inițiat de Florin Iordache. 

 

Noul proiect prevede mai departea crearea unui Comitet de reglementare care să ia 

toate deciziile în cadrul ANCOM, comitet format din 7 membri, inclusiv 

președintele ți cei doi vicepreședinți care asigură în prezent conducerea autorității. 

 

Pe de altă parte, din noul proiect de lege au fost eliminate prevederile care ar fi 

permis celor 7 membri să facă parte din partide politice, să nu poată răspunde penal 

ori să ocupe funcțiile chiar și cu studii din domeniul științelor sociale. 

 Pentru detalii privind proiectul lui Florin Iordache citește: Noi sinecuri 

de mii de euro la ANCOM, după revenirea lui Grindeanu în PSD: 

Schema de conducere crește la 7 posturi, dispare incompatibilitatea de 

membru de partid - un proiect marca Florin Iordache 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ce se întâmplă dacă nu vor fi construite noi centrale electrice pe gaz în 

următorii 4 ani / Transelectrica avertizează asupra unor riscuri majore 

Până în 2024 trebuie construite noi grupuri producătoare de energie pe gaz 

naturale. Aceasta în condițiile în care până atunci vor fi închise grupuri energetice 

pe cărbune, aparținând Complexului Energetic Oltenia. Dacă acestea nu vor fi 

înlocuite cu centrale noi, România va fi obligată să importe masiv energie 

electrică. Problema este că și capacitatea de import este limitată. Practic, s-ar putea 

ajunge în situația ca nici măcar cu cantitățile importate să nu fie acoperit necesarul 

de consum, fapt care ar pune în pericol securitatea energetică. Acestea sunt câteva 

idei care reies dintr-un document de 500 de pagini al Transelectrica. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24237809-sinecuri-mii-euro-ancom-sorin-grindeanu-florin-iordache-incompatibilitate-psd-penal.htm
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Unul dintre scenariile prezentate de Transelectrica arată ce s-ar putea întâmpla 

dacă din cauza dificultăților financiare cu care se confruntă producătorii, nu se vor 

putea realiza până în 2024 proiectele de grupurile noi pe gaz natural incluse într-un 

scenariu referinţă, în condițiile în care ar putea să fie închise capacitați existente de 

3579 MW. 

 

Rezultatele modelării acestui scenariu arată că, în lipsa unor măsuri (ex., piața de 

capacitate etc), capacitatea lipsă la vârful de sarcină estimat ajunge la 3 GW (adică 

3.000 MW) în 2024 și respectiv 3,2 GW în 2029, la limita capacității de import a 

RET, ce va creşte în timp, pe măsură ce se finalizează proiectele de investiţii de 

interconexiune ale Transelectrica, de la o valoare 3 GW în 2024, la 3,6 GW în 

2029. 

 

Potrivit Transelectrica, acoperirea unei părți importante a consumului intern net 

prin import implică riscuri majore legate de potențiala lipsă de resurse regionale în 

ceea ce privește capacitățile de producere a energiei electrice. Aceasta în condițiile 

în care soldul anual al țărilor din regiune, care, cu excepția Bulgariei și Cehiei, sunt 

net importatoare (Ungaria, Polonia, Croația, Serbia). 

Astfel, închiderea unor grupuri existente (în special pe cărbune) nerentabile la 

nivelul anilor 2024 –2029, corelat cu nerealizarea unor grupuri noi care să 

înlocuiască această capacitate, are impact negativ asupra adecvanței sistemului și 

securității energetice la nivel național și chiar regional. 

Efectele negative pot fi multiplicate în ipotezele unor condiții meteorologice 

severe, caracterizate de o creștere a consumului intern net și de lipsa resursei 

primare pentru centralele electrice (lipsă vânt/apă) și eventuale probleme în rețeaua 

de transport gaze naturale, situație în care capacitatea lipsă la vârful de sarcină 

depășește capacitatea de import. 

În acest fel, sistemul energetic național nu mai dispune de resursele necesare 

acoperirii consumului de energie electrică, cu utilizarea la maxim a capacității 

transfrontaliere de import. 
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Ce capacități ar putea să fie închise 

 906 MW pe lignit la Complexul Energetic Oltenia S.A (4 grupuri la Turceni 

= 1196 MW, 3 grupuri la Rovinari = 888 MW, 2 grupuri la Ișalnița= 582 

MW, 2 grupuri la Craiova =240 MW), ca o consecință a evoluţiei prețului 

certificatelor de CO2 asupra situației financiare a acestuia, 

 190,7 MW pe lignit la CET Govora, din considerente financiare, dar și 

datorită faptului că centrala este dependentă de resursa primară provenită de 

la CE Oltenia, 

 130 MW pe huilă la Complexul Energetic Hunedoara (grupul 4 Paroșeni), 

care, din cauza dificultăților financiare și restricțiilor impuse de conformarea 

la cerințele de mediu, poate rămâne cu un singur grup disponibil (la Deva), 

 352 MW pe gaze la CET Galaţi, din cauza situației de insolvenţă cu care se 

confruntă centrala, cu riscul de a intra în faliment. 

Scenariul de referință: Noi capacități de 545 MW 

La solicitarea Transelectrica, producătorii au comunicat, dar fără a declara un 

angajament ferm, intenţiile de retehnologizare sau casare a unităţilor existente şi de 

instalare de grupuri noi. Aproximativ 80% din grupurile termoenergetice existente 

au durata de viaţă normată depăşită. Până în prezent, s-au realizat retehnologizări 

şi/sau modernizări pentru grupuri termoelectrice din SEN, însă foarte puţine 

grupuri sunt echipate cu instalaţii pentru reducerea emisiilor care să le permită 

încadrarea în normele impuse de Uniunea Europeană. 

 

Astfel, pentru perioada 2020-2029, analiza dezvoltării reţelei a luat în considerare 

un Scenariu de Referință de evoluție a capacităților de generare, ce include un 

program de retrageri definitive din exploatare ale unor grupuri termoelectrice, la 

atingerea duratei de viaţă sau din cauza neîncadrării în cerinţele Uniunii Europene 

privind poluarea, totalizând 1094 MW putere netă disponibilă. 

 

În unele cazuri, casarea grupurilor este asociată cu intenţia de înlocuire a acestora 

cu grupuri noi, mai performante.  
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Capacitățile noi trebuie să aibă o eficiență globală ridicată, să fie flexibile și să 

asigure conformarea la condițiile impuse prin codul de rețea și reglementările 

conexe, la nivel european. Conform acestui scenariu de dezvoltare, în aceeaşi 

perioadă va fi repus în funcțiune, după reabilitare, grupul 1 nuclearelectric la 

Cernavodă (oprit în retehnologizare pentru prelungirea duratei de viaţă), cu o 

putere netă disponibilă de 660 MW. 

 

În ceea ce priveşte intenţiile de instalare de grupuri noi, conform informaţiilor 

transmise de producătorii existenţi, acestea însumează o putere netă disponibilă de 

circa 545 MW, exclusiv proiectele bazate pe energie regenerabilă. 

 grupuri noi pe gaze naturale: turbine cu gaze sau ciclu combinat, 

 de condensaţie (Compania Romgaz derulează un proiect de investiții într-o 

centrală pe gaze naturale cu ciclu combinat la Iernut, cu capacitatea instalată 

de 430 MW) 

 cogenerare (Oradea, Govora, Palas) 

 finalizarea unor centrale hidroelectrice aflate în diferite stadii de execuţie 

 alte grupuri noi de energie regenerabilă intermitente: eoliene, solare 

(fotovoltaice); 

 grupuri noi de energie regenerabilă pe biomasă 

 

A fost analizat și un Scenariu alternativ, (verde), ce corespunde Scenariului 

Favorabil de evoluție a consumului, caracterizat prin condiţii economice şi 

financiare favorabile implementării politicilor energetice promovate la nivelul UE 

(investiţii majore, integrarea surselor regenerabile, creşterea eficienţei energetice, 

reducerea emisiilor de CO2, dezvoltarea maximă a soluţiilor de tip Smart Grid şi a 

capacităţilor de stocare a energiei). În acest scenariu, la nivelul anului 2029 este 

pus în funcțiune grupul 3 nuclear la Cernavodă și o capacitate de stocare de 1000 

MW (centrala hidroelectrica cu acumulare prin pompaj Tarnița), capacitatea totală 

din surse regenerabile (exclusiv hidro), ajungând la 7100 MW. 
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Vezi aici planul de dezvoltare a rețelei electrice de transport în perioada 

2020–2029 

 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 A fost lansat primul test rapid de depistare a virusului SARS-CoV-2 produs 

în România 

Primul test rapid de depistare a virusului SARS-CoV-2 produs în România a fost 

lansat joi de două companii partenere autohtone, Romlab și Sintofarm. Testul are 

avizul Agenţiei Naţionale a Medicamentului pentru producţie şi comercializare. 

Această metodă poate detecta anticorpii daţi de SARS-CoV-2 în doar 5 minute, 

potrivit Mediafax. 

Kitul de testare funcţionează ca un test de sarcină pe care se aplică mostre de ser 

sau plasmă din sângele recoltat intravenos. 

Nivelurile de sensibilitate crescute ale testului rapid permit identificarea 

anticorpilor virusului în cazul celor care au luat contact cu el, inclusiv cazurile 

asimptomatice. 

Aceste teste pot completa foarte bine testarea PCR care se face în momentul de 

faţă în laboratoarele din România, mărind astfel simţitor capacitatea pe care statul 

o are acum. 

Companiile din România care produc testul pot realiza 50.000 de bucăţi zilnic, cu 

posibilitate de dublare rapidă a acestei cantităţi, în vreme ce, momentan, statul 

asigură, în general, cam jumătate din acest număr. 

Aceste teste pot fi folosite pentru testarea în masă a populaţiei şi astfel se pot 

identifica potenţiali donatori de plasmă pentru tratarea cazurilor grave. În cazul în 

care apare vaccinul anti Covid, cei care nu fac anticorpi ar putea fi vaccinaţi primii. 

În curând, cei care produc vaccinul vor discuta cu autorităţile. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-20-24242130-0-planul-dezvoltare-retelei-electrice-transport-perioada-20202029.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-20-24242130-0-planul-dezvoltare-retelei-electrice-transport-perioada-20202029.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-08-20-24242130-0-planul-dezvoltare-retelei-electrice-transport-perioada-20202029.pdf
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„Are o sensibilitate de 90,60%, acurateţea lui este de sută la sută, şi venim în 

completarea testelor PCR, şi deja ştim că aceste aparate sunt foarte aglomerate, 

sunt foarte multe probe şi durează, în majoritatea clinicilor, peste 48 de ore până să 

se ofere rezultatul pacienţilor. Aşteptăm de săptămâna viitoare să luăm legătura cu 

instituţiile de stat să vedem, nu ştiau că se fabrică încă în România”, a declarat 

pentru Mediafax, Sima Ioana, director general Romlab. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comisia Europeana a incheiat discutii preliminare cu CureVac pentru 

achizitionarea a 225 de milioane de doze a unui potential vaccin impotriva 

COVID-19 

Comisia Europeana a incheiat joi o serie de discutii preliminare cu CureVac pentru 

achizitionarea unui potential vaccin impotriva COVID-19, informeaza executivul 

european intr-un comunicat de presa. 

Acesta este rezultatul demersurilor pozitive cu Sanofi-GSK, anuntate la 31 iulie, si 

cu Johnson & Johnson, anuntate la 13 august, precum si al semnarii unui 

angajament prealabil de achizitie cu AstraZeneca la 14 august. 

 

Contractul avut in vedere cu societatea CureVac ar prevedea posibilitatea ca toate 

statele membre ale UE sa achizitioneze vaccinul, precum si sa il doneze tarilor cu 

venituri mici si medii sau sa il redirectioneze catre tari europene. Se preconizeaza 

ca executivul european va dispune de un cadru contractual pentru achizitionarea 

initiala a 225 de milioane de doze in numele tuturor statelor membre ale UE, care 

vor fi furnizate dupa ce un vaccin s-a dovedit a fi sigur si eficace impotriva 

COVID-19. Comisia continua sa poarte discutii intense si cu alti producatori de 

vaccinuri. 

 

"Comisia Europeana isi respecta promisiunea de a asigura accesul rapid al 

europenilor si al intregii lumi la un vaccin sigur, care sa ne protejeze impotriva 

coronavirusului. Fiecare runda de discutii pe care o incheiem cu sectorul 

farmaceutic ne aduce mai aproape de obiectivul nostru de a invinge acest virus.  

https://ziare.com/europa/comisia-europeana/
https://ziare.com/johnson/
https://ziare.com/europa/ue/
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In curand vom avea un acord cu societatea europeana inovatoare CureVac, care a 

beneficiat anterior de finantare din partea UE pentru a produce un vaccin in 

Europa. Totodata, continuam sa purtam negocieri si cu alte societati, in incercarea 

de a gasi o tehnologie care sa ne protejeze pe toti", a declarat presedinta Comisiei 

Europene, Ursula von der Leyen. 

 

Stella Kyriakides, comisarul pentru sanatate si siguranta alimentara, a declarat ca 

executivul european a incheiat discutiile cu societatea europeana CureVac ''pentru 

a spori sansele de a gasi un vaccin eficace impotriva coronavirusului''. Continuam 

sa lucram cot la cot cu statele membre si cu dezvoltatorii de vaccinuri pentru a 

indeplini obiectivele strategiei noastre europene in materie de vaccinuri - un vaccin 

pentru toti, a adaugat oficialitatea europeana. 

 

CureVac este o societate europeana care desfasoara o activitate de pionierat in 

vederea dezvoltarii unei clase complet noi de vaccinuri bazate pe ARN mesager 

(ARNm), transportat in celule de nanoparticule lipide. Platforma vaccinului a fost 

dezvoltata in ultimii zece ani. Principiul de baza consta in utilizarea acestei 

molecule ca suport de date cu ajutorul caruia organismul insusi poate produce 

propriile substante active pentru a combate diverse boli, potrivit comunicatului 

citat. 

 

Discutiile preliminare incheiate joi sunt menite sa duca la un angajament prealabil 

de achizitie care urmeaza sa fie finantat prin Instrumentul pentru sprijin de urgenta, 

care prevede fonduri dedicate crearii unui portofoliu de potentiale vaccinuri cu 

profiluri diferite si produse de societati diferite. 

 

La 6 iulie, Banca Europeana de Investitii si CureVac au semnat un acord de 

imprumut in valoare de 75 de milioane de euro pentru dezvoltarea si fabricarea pe 

scara larga de vaccinuri, printre care si vaccinul candidat al CureVac impotriva 

COVID-19. 

 

Discutiile preliminare incheiate joi cu societatea CureVac reprezinta un pas 

important in vederea incheierii unui angajament prealabil de achizitie si, prin 

urmare, a punerii in aplicare a Strategiei europene in materie de vaccinuri, adoptata 

de Comisie la 17 iunie 2020.  

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
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Aceasta strategie urmareste sa asigure vaccinuri de inalta calitate, sigure, eficace si 

la preturi accesibile pentru toti cetatenii europeni intr-un interval de timp de 12 

pana la 18 luni. In acest scop si impreuna cu statele membre, Comisia incheie 

angajamente prealabile de achizitie cu producatori de vaccinuri care rezerva sau 

acorda statelor membre dreptul de a cumpara un anumit numar de doze de vaccin 

la un anumit pret, atunci cand un vaccin devine disponibil. 

 

Comisia Europeana isi ia, de asemenea, angajamentul sa se asigure ca oricine va 

avea nevoie de vaccin il va primi, oriunde in lume si nu numai in Europa. Din acest 

motiv, din 4 mai 2020, Comisia a colectat aproape 16 miliarde de euro in cadrul 

raspunsului mondial la criza provocata de coronavirus, actiunea globala pentru 

accesul universal la teste, tratamente si vaccinuri impotriva COVID-19 si pentru 

efortul global de redresare. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Germania a actualizat lista "zonelor de risc“ din România / Județul inclus 

pe listă 

Judeţul Vâlcea a fost inclus de autoritățile germane pe lista ”zonelor de risc”, iar 

Ialomiţa, Mehedinţi şi Timiş au fost retrase. La acest moment, alături de București, 

15 județe din România se află pe lista “zonelor de risc”. Persoanele care intră în 

Germania după ce s-au aflat într-una din aceste zone sunt obligate să se autoizoleze 

pentru 14 zile. 

Ministerul Afacerilor Externe (MAE) anunță că autoritățile din Germania au 

actualizat joi lista "zonelor de risc“ din România, cu intrare în vigoare tot astăzi. 

Județul Vâlcea a fost inclus pe lista “zonelor de risc”, iar județele Ialomița, 

Mehedinți și Timiș au fost retrase din această categorie. La acest moment, se află 

pe lista “zonelor de risc” municipiul București și 15 județe din România: Argeș, 

Bacău, Bihor, Brăila, Brașov, Buzău, Dâmbovița, Galați, Gorj, Ilfov, Neamț, 

Prahova, Vaslui, Vâlcea, Vrancea. 
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Persoanele care intră în Germania venind din zonele de risc sunt obligate să 

completeze un "formular de debarcare” Public Health Passenger Locator Form, a 

cărui variantă în limba română poate fi regăsită AICI. 

Conform informațiilor comunicate public de autoritățile germane, toate persoanele, 

indiferent de cetățenie, care intră în Germania după ce s-au aflat într-una din 

"zonele de risc“ sunt obligate să se autoizoleze la domiciliu pentru 14 zile. 

De la această obligativitate există două excepții. Prima excepție se aplică în 

cazul persoanelor care prezintă un test pentru COVID -19 cu rezultat negativ 

efectuat cu cel mult 48 de ore anterior intrării în Germania, printr-un certificat 

medical tradus în limbile germană sau engleză. Cea de-a doua excepție se aplică 

persoanelor care pot să efectueze testul în cel mult 72 de ore de la sosirea pe 

teritoriul Germaniei, cu obligația de a respecta strict autoizolarea la domiciliu până 

la comunicarea rezultatului negativ al testării. Testarea se poate face gratuit direct 

pe aeroport, la medicul de familie ori la autoritățile locale de sănătate, mai multe 

informații putând fi obținute la linia telefonică dedicată 116 117. 

Dacă persoanele în cauză prezintă simptome specifice COVID-19, excepțiile 

enunțate mai sus nu se mai aplică. În acest caz, devine obligatorie efectuarea 

perioadei complete de autoizolare chiar dacă prezintă testul negativ efectuat cu cel 

mult 48 de ore anterior intrării în Germania sau dacă îl efectuează în cel mult 72 

ore de la intrarea pe teritoriul german și rezultatul acestuia este negativ. 

Simpla tranzitare a teritoriului german nu este condiționată de obligațiile mai sus-

menționate. În timpul tranzitului, este necesară evitarea oricărui contact strâns cu 

alte persoane și respectarea măsurilor specifice de protecție (distanțare socială, 

igienă, mască), fiind permise scurte opriri pentru procurarea de alimente sau 

combustibil, însă nu și cele de tip turistic, vizite, potrivit MAE. 

În cazul neîndeplinirii obligațiilor aferente testării, respectării măsurii autoizolării 

sau a condițiilor de tranzit, autoritățile germane pot aplica sancțiuni în valoare de 

până la 25.000 de euro. 

 

 

https://www.rki.de/DE/Content/InfAZ/N/Neuartiges_Coronavirus/Transport/Aussteigekarten-COVID_RO.pdf?__blob=publicationFile
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Regulile generale, restricțiile și măsurile de relaxare decise pentru fiecare land 

german pot fi accesate pe pagina cancelariei federale la următorul 

link: https://www.bundesregierung.de/breg-de/themen/coronavirus/corona-

bundeslaender-1745198. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Românii continuă să amâne reîntoarcerea la muncă în străinătate. Câţi au 

aplicat pentru joburile din afară şi cele mai căutate ţări 

Dacă în ceea ce privește numărul de aplicări pentru joburile din România luna iulie 

a adus un nou record istoric, pentru locurile de muncă din afara țării numărul de 

aplicări continuă să scadă, potrivit eJobs. Astfel, luna trecută, au fost înregistrate 

aproximativ 23.000 de aplicări pentru joburile din străinătate, mai puțin față de 

luna precedentă, dar și față de aceeași lună a anului trecut. Concret, au fost 13.000 

de candidați care au căutat un loc de muncă în străinătate. 

Germania respectă tendința ultimului an și rămâne cea mai dorită destinație, 

adunând jumătate din numărul total de aplicări. Este urmată de Olanda și Marea 

Britanie, alte două țări care au crescut semnificativ în topul preferințelor 

candidaților români, în ultimii doi ani. ”Cu toate acestea, vedem două reveniri 

neașteptate, respectiv Spania și Italia, țări care în ultimul an nu au reușit să mai 

intre în top 10 destinații alese de românii care voiau să lucreze în afară. Spania este 

deja pe locul al patrulea. Pe locul al cincilea este Franța, iar apoi urmează Italia. 

Cei mai mulți români pleacă în aceste țări pentru joburi în vânzări, construcții, 

transport sau agricultură. O altă noutate este apariția Ungariei în rândul țărilor care 

atrag cele mai multe aplicări”, spune Bogdan Badea, CEO eJobs România. 

Angajatorii din Germania nu doar au primit cele mai multe aplicări, dar au scos și 

cele mai multe oferte de joburi pentru candidații români. Marea Britanie, Olanda, 

Danemarca, Spania, Cipru, Italia și Franța sunt alte țări pentru care, în luna iulie, 

au existat peste 1.000 de joburi disponibile. 

 

 

https://www.bundesregierung.de/breg-de/themen/coronavirus/corona-bundeslaender-1745198
https://www.bundesregierung.de/breg-de/themen/coronavirus/corona-bundeslaender-1745198
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Personalul medical a fost și în luna iulie cea mai căutată categorie de candidați de 

către angajatorii străini, nevoia de medici și asistente fiind în continuare mare în 

toate țările din Europa. Alte domenii în care s-au făcut angajări masive au fost 

transport / distribuție, auto / echipamente, construcții / instalații, administrativ / 

logistică, producție și agricultură. Cel mai puțin căutați au fost specialiștii în audit 

și consultanță, cei care lucrează în publicitate, în industria farma sau în 

contabilitate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ambasada Chinei la București acuză SUA de „hegemonie”, după ce 

ambasadorul Adrian Zuckerman a pledat pentru excluderea Huawei din 

rețeaua 5G a României 

Guvernul de la Beijing va continua să ia măsurile necesare pentru a proteja 

drepturile și interesele legitime ale companiilor chineze, afirmă ambasada Chinei la 

București, care acuză Statele Unite de „calomnie” și „hegemonie”, după ce 

ambasadorul SUA, Adrian Zuckerman, a afirmat, într-un editorial publicat 

miercuri, că „Huawei rămâne alegerea greșită” în implementarea tehnologiei 5G. 

 

„China se opune ferm calomniei din partea SUA și reprimării intenționate a 

Huawei și a altor companii chineze. SUA a luat tot felul de măsuri restrictive și 

represive împotriva Huawei și a altor companii chineze, fără nicio dovadă reală, 

ceea ce este în întregime hegemonie”, potrivit unui purtător de cuvânt al ambasadei 

Chinei la București. 

În urmă cu o zi, Adrian Zuckerman a spus că gigantul chinez al telecomunicațiilor 

Huawei, supus unor dure sancțiuni americane, „a fost implicată în infracțiuni și 

comportament infracțional din Republica Cehă până în Sierra Leone” și a afirmat 

că „națiunile nu trebuie să încredințeze securitatea cetățenilor lor unei companii 

inculpate pentru furt de proprietate intelectuală, conspirații, fraudă cibernetică, 

fraudă bancară, afaceri necinstite sau pentru că a ajutat Iranul să evite sancțiunile 

menite să oprească țara de la finanțarea terorismului”. 
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Ambasada Chinei respinge aceste acuzații și susține că Huawei nu a fost implicată 

în „niciun incident de securitate cibernetică precum cele dezvăluite de Edward 

Snowden sau WikiLeaks”. ”Nu a existat nicio operațiune de interceptare sau 

supraveghere precum PRISM, Equation Group sau ECHELON și nicio țară nu a 

putut prezenta dovezi cu privire la „ușa din spate" în produsele Huawei”, mai 

spune diplomația chineză. 

 

Beijingul acuză SUA de „incitare la confruntare ideologică” și de „reînvierea 

„Războiului Rece" din secolul XXI, făcând oamenii să simtă că fantoma 

„McCarthyismului" reapare în Statele Unite”. 

 

Huawei România a reacționat și ea la opinia ambasadorului american, pe care îl 

acuză că „se folosește de autoritatea sa pentru a aduce acuzații fără dovezi și a 

submina reputația companiei„. 

 

"Huawei România încă așteaptă de la dl Zuckerman să aducă dovezi pentru 

acuzațiile de furt de proprietate, conspirație, fraude etc., pe care le împrăștie 

periodic în spațiul public. Până în acest moment, nimeni nu a văzut astfel de dovezi 

și nimeni nu a putut identifica elementele reale din legendele perpetuate de oficialii 

americani.", spune compania. 

 Poziția ambasadei Chinei poate fi consultată aici 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Duel SUA-Europa la ONU. Pompeo îi acuză pe europeni că „s-au aliniat cu 

ayatollahii” / Europenii acuză SUA că s-a retras din acord 

Ministrul american de externe, Mike Pompeo, a acuzat joi Parisul, Londra și 

Berlinul că au „ales să se alinieze cu ayatollahii iranieni”, în loc să onoreze alianța 

lor cu Statele Unite, care dorește să restabilească sancțiunile ONU împotriva 

Iranului, potrivit AFP. 

http://www.chinaembassy.org.ro/rom/sgzcnew/sghdnew/t1807615.html?fbclid=IwAR0PlbAJVn1v9hd2IX-vyJsm-Db9B8oVacI9mCR9zT_loLYWWGomLVaqfYk
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"Prietenii noștri din Germania, Franța și Marea Britanie mi-au spus în privat că nu 

doresc ridicarea embargoului asupra armelor asupra Iranului", a spus el la sediul 

ONU din New York. „Și totuși au ales să se alinieze cu ayatollahii”, a adăugat el. 

UPDATE 01:45 Iran: Teheranul avertizează ONU împotriva presiunilor SUA care 

cer reimpunerea sancţiunilor. "Presiunea Statelor Unite pentru reimpunerea 

sancţiunilor ONU Iranului va avea consecinţe periculoase ... Iranul a manifestat 

reţinere cu bună credinţă ... Acum este rândul comunităţii internaţionale să 

combată presiunea ilegală a Statelor Unite", a afirmat Mohammad Javad Zarif în 

scrisoarea adresată membrilor ONU. 

Washingtonul a suferit un recul răsunător săptămâna trecută la Consiliul de 

Securitate al ONU, când doar o altă țară a votat în favoarea proiectului de rezoluție 

pentru extinderea embargoului asupra armelor convenționale care expiră în 

octombrie. Europenii s-au abținut, criticând guvernul lui Donald Trump pentru că 

nu a căutat cu adevărat un compromis cu Rusia și China, care au un drept de veto. 

 

Pretinzând că nu are „altă opțiune”, în special pentru extinderea embargoului, Mike 

Pompeo a activat joi în mod oficial la ONU o procedură controversată pentru a 

cere reintegrarea tuturor sancțiunilor internaționale împotriva Teheranului, acuzat 

că a încălcat acordul nuclear din 2015. 

 

Statele Unite specifică declanșarea acestui mecanism, numit „snapback”, ca țară 

„participantă” la acordul de la Viena. Rezoluția 2231 a Consiliului de Securitate 

care a ratificat-o a desemnat într-adevăr ca „participanți” toți semnatarii inițiali, 

adică Statele Unite, China, Rusia, Franța, Regatul Unit, Germania și Iran. 

 

Cu toate acestea, după ce președintele american Donald Trump a trântit ușa în nas 

acestui compromis internațional în 2018, capacitatea Washingtonului de a se folosi 

de acest statut este contestată legal de majoritatea celorlalte țări, inclusiv de aliații 

săi europeni. 

 

"Franța, Germania și Regatul Unit notează că Statele Unite ale Americii au încetat 

să mai fie participante" după "retragerea lor din acordul din 8 mai 2018", au 

reacționat diplomații celor trei țări într-o declarație comună. 
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„Prin urmare, nu putem susține această inițiativă”, au adăugat, subliniind că își 

doresc în continuare „în ciuda provocărilor majore generate de retragerea Statelor 

Unite”, „să păstreze” acordul semnat acum cinci ani și prezentat la acea vreme, ca 

singura șansă de a preveni un Iran nuclear. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Germania va testa venitul de bază universal. Venitul universal ar reduce 

inegalitatea şi ar creşte bunăstarea 

Germania, cea mai mare economie a Europei, este pe punctul de a deveni ultima 

ţară care introduce în teste un venit de bază universal, demarând un studiu de trei 

ani privind modul în care o astfel de plasă de siguranţă socială influenţează 

economia şi bunăstarea beneficiarilor, scrie presa germană. 

În cadrul studiului, 120 de persoane vor primi 1.200 de euro în fiecare lună timp de 

trei ani - o sumă marginal peste pragul sărăciei în Germania - iar cercetătorii vor 

compara experienţele acestui grup cu cele ale unui număr de 1.380 de persoane 

care nu vor primi astfel de plăţi. 

Studiul realizat de Institutul German de Cercetări Economice este finanţat din 

140.000 de donaţii private. 

Tuturor participanţilor li se va cere să completeze chestionare despre viaţa, munca 

şi starea lor emoţională pentru a vedea dacă un venit de bază are un impact 

semnificativ. 

Venitul de bază universal funcţionează pe ideea că un guvern plăteşte o sumă 

forfetară de bani fiecăruia dintre cetăţenii săi, de obicei o dată pe lună, indiferent 

de venitul sau statutul lor de angajare, înlocuind efectiv beneficiile de altă natură. 

Susţinătorii spun că venitul universal ar reduce inegalitatea şi ar creşte bunăstarea, 

oferind oamenilor mai multă securitate financiară. 

Adversarii cred că ar fi prea scump pentru buget şi că i-ar descuraja pe oameni să 

muncească. 
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Ideea a început să se răspândească în ultimii ani pe fondul crizelor financiare şi al 

inegalităţii crescânde din unele ţări occidentale. 

Jürgen Schupp, care conduce studiul, a declarat ziarului german Der Spiegel că va 

îmbunătăţi dezbaterea despre venitul de bază universal prin producerea de noi 

dovezi ştiinţifice. 

„Dezbaterea despre veniturile de bază a fost până acum ca un salon filozofic în 

momentele bune şi un război al credinţei în vremuri proaste“, a spus el. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Un avion medical a plecat din Germania pentru a-l aduce pe opozantul rus 

Navalnîi 

Un avion medical a plecat din Germania vineri dimineaţă pentru a-l aduce pe 

Aleksei Navalnîi din Siberia, unde opozantul rus se află într-un spital la reanimare, 

a informat presa germană, citată de France Presse. 

 

Avionul a părăsit Nurnberg (sudul Germaniei) la ora 3.11 (1.11 GMT), potrivit 

cotidianului Bild. 

 

Preşedintele ONG-ului german Cinema for Peace, care a efectuat deja o operaţiune 

similară cu un membru al grupului de opozanţi Pussy Riot în 2018, a dat anterior 

asigurări că Spitalul de Caritate din Berlin este pregătit să-l primească pe Aleksei 

Navalnîi. 

 

Opozantul, unul dintre cei mai feroce critici ai Kremlinului, se deplasa de la Tomsk 

la Moscova când aparatul în care se afla a trebuit să efectueze o aterizare de 

urgenţă la Omsk, în vestul Siberiei. 

 

Vorbind la radioul Ecoul Moscovei, purtătoarea sa de cuvânt Kira Iarmiş, care 

călătorea cu el, s-a declarat convinsă că opozantul a fost victima unei "otrăviri 

intenţionate". 
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"Medicii fac mai mult decât posibilul, ei chiar luptă pentru a-i salva viaţa", a 

declarat reporterilor Anatoli Kalinitcenko, directorul adjunct al spitalului de 

urgenţă din Omsk unde opozantul a fost transportat, plasat în reanimare şi legat la 

un respirator artificial. 

 

Principal opozant al Kremlinului şi ale cărui publicaţii denunţând corupţia elitelor 

ruse sunt pe larg partajate pe reţelele sociale, Aleksei Navalnîi a fost deja victima 

unor atacuri fizice. În 2017, el a fost stropit cu un produs antiseptic în ochi în 

momentul când îşi părăsea biroul din Moscova. 

 

În iulie 2019, în timp ce ispăşea o scurtă pedeapsă cu închisoarea, el a fost tratat la 

spital după ce a început să sufere brusc de abcese în partea superioară a corpului, 

denunţând o otrăvire în timp ce autorităţile au făcut referire la o "reacţie alergică". 

 

Kremlinul a declarat că îi doreşte lui Navalnîi, "ca oricărui cetăţean rus", o 

"recuperare promptă", subliniind de asemenea că otrăvirea este până acum doar o 

"simplă presupunere". 

 (Sursa: Agerpres) 

 


